
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR IX/25 

IX sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 27 stycznia 2025 r. 

  



PROTOKÓŁ NR IX/25 

IX sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 27 stycznia 2025 r. 

IX sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII kadencji odbyła się 27 stycznia 2025 r. 

o godz. 12:00 w siedzibie Samorządu Województwa Wielkopolskiego, al.  Niepodległości 34 

w Poznaniu. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Tatiana 

Sokołowska. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 

Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 36 Radnych Województwa 

Wielkopolskiego. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Wicemarszałek Wojciech Jankowiak wspomniał postać zmarłego niedawno Pana Arkadiusza 

Błochowiaka i krótko przedstawił jego osiągniecia. Na zakończenie poprosił o uczczenie jego 

osoby minuta ciszy. 

 

PORZĄDEK OBRAD VIII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Wielkopolski Rok Stanisława Staszica – prezentacja przedstawiciela Muzeum Stanisława 

Staszica w Pile. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/167/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2025 rok. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/166/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Wielkopolskiego na 2025 rok i lata następne. 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów 

aktów prawa miejscowego z Wielkopolską Radą Działalności Pożytku Publicznego lub 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność w sferze 



działalności pożytku publicznego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 

organizacji. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na organizację 

biegów Powstania Wielkopolskiego (Dział: 926 „Kultura Fizyczna”). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej działającej przy Zakładzie 

Opiekuńczo-Leczniczym w Śremie.  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Szpitalu Wojewódzkim w Poznaniu. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Wielkopolskim Centrum Pulmonologii i Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza 

Zeylandów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej przy 

Wielkopolskim Centrum Neuropsychiatrycznym im. Oskara Bielawskiego w Kościanie.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Zakładu Leczenia Uzależnień w Charcicach oraz 

nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Terapii Uzależnień i Współuzależnienia 

w Charcicach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi Zespolonemu 

im. dr Romana Ostrzyckiego w Koninie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego im. Ludwika 

Perzyny w Kaliszu.  

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/906/22 z dnia 26 września 2022 r. w 

sprawie utworzenia Młodzieżowego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego i nadania 

jego Statutu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań w zakresie uruchomienia połączeń 

kolejowych na odcinku Swarzędz - Pobiedziska oraz Swarzędz - Poznań-Krzesiny od 2025 

r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z 

radnym.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego. 

20. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 

pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

21. Interpelacje i zapytania radnych. 

22. Zamknięcie posiedzenia. 



 

Ad. 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Radni: Michał Zieliński oraz Andrzej Pichet zostali wybrani Sekretarzami przy głosach:  

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

 

Ad. 4. Wielkopolski Rok Stanisława Staszica – prezentacja przedstawiciela Muzeum 

Stanisława Staszica w Pile. 

Pan Maciej Usurski Kustosz Muzeum Stanisława Staszica w Pile omówił prezentację, na temat 

Stanisława Staszica, która stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/167/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2025 rok. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/193/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/166/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Wielkopolskiego na 2025 rok i lata następne. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/194/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania 

projektów aktów prawa miejscowego z Wielkopolską Radą Działalności Pożytku 

Publicznego lub organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
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działalność w sferze działalności pożytku publicznego w dziedzinach dotyczących 

działalności statutowej tych organizacji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/195/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na organizację 

biegów Powstania Wielkopolskiego (Dział: 926 „Kultura Fizyczna”). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/196/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej działającej przy Zakładzie 

Opiekuńczo-Leczniczym w Śremie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/197/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Szpitalu Wojewódzkim w Poznaniu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 
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Uchwała nr IX/198/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Wielkopolskim Centrum Pulmonologii i Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza 

Zeylandów. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/199/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej 

przy Wielkopolskim Centrum Neuropsychiatrycznym im. Oskara Bielawskiego w Kościanie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/200/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Zakładu Leczenia Uzależnień 

w Charcicach oraz nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Terapii Uzależnień 

i Współuzależnienia w Charcicach. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/201/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Zespolonemu im. dr Romana Ostrzyckiego w Koninie. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/202/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego im. Ludwika 

Perzyny w Kaliszu. 

Radny Filip Żelazny przypomniał, że na poprzedniej Sesji ten projekt uchwały został wycofany 

z porządku obrad. Wtedy w komisji konkursowej była ówczesna Pani Dyrektor Departamentu 

Zdrowia, a obecnie Dyrektor Szpitala w Lesznie. Podziękował za refleksję i wycofanie wtedy 

tego punktu z porządku obrad. Dziś w miejsce Pani Dyrektor wskazany został Dyrektor Szpitala 

w Gnieźnie Pan Marek Czaplicki. Mówca przypomniał, że kierowana przez niego jednostka 

przez wiele lat miała duże problemy organizacyjne i finansowe. Była objęta programem 

naprawczym. Mówca ma wątpliwości, czy jest to najlepsza osoba do wyboru dyrektora w 

szpitalu w Kaliszu. Dostrzega, że sytuacja w kierowanym przez niego szpitalu poprawiła się w 

ostatnim roku, ale nadal uważa, że jego wybór nie jest najszczęśliwszy. Oczywiście pod kątem 

formalnoprawnym nie ma zastrzeżeń. Radny stwierdził, że wybory składów komisji 

konkursowych w ostatnim czasie pozostawiają dużo przestrzeni do zadawania pytań. Mówca 

ma wątpliwości, czy osoby chcące startować w tych konkursach, mają takie chęci patrząc na 

składy komisji konkursowych. O wyniku konkursu w Lesznie to mówiono już we wrześniu. Na 

koniec Radny poprosił, aby Pani Członkini Zarządu Katarzyna Kretkowska była obecna na 

posiedzeniach Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego, wtedy mówca mógłby zadawać 

te pytania na Komisji, a nie Sesji. Zaznaczył, że nie była ona obecna na ostatnim posiedzeniu, 

a ponadto obecnie Departament Zdrowia nie ma Dyrektora, tylko osobę pełniącą obowiązki.  

Członkini Zarządu Katarzyna Kretkowska wyjaśniła, że nie była obecna na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Zdrowia, ponieważ w tym czasie brała udział w obradach Komisji Zdrowia 

Senatu RP, na które byli zaproszeni przedstawiciele Zarządów Województw, gdyż rok 2025 

został przez Senat ogłoszony rokiem profilaktyki zdrowotnej. W czasie roku odbywać się będą 

posiedzenia regionalne, a jedno z nich zostanie zorganizowane w Wielkopolsce. Jeżeli chodzi 

o składy komisji konkursowych to działają one transparentnie. Zgodnie z rozporządzeniem, 

dyrektorzy jednostek medycznych, których podmiotami tworzącymi są Urzędy 

Marszałkowskie, są wybierani przez komisje. Nie ma żadnych podstaw by uważać, że składy 

naszych komisji działają inaczej niż powinny. Mówczyni wyprasza sobie takie publiczne 

sugestie. Przyznała, że szpital w Gnieźnie ma problemy finansowe, ale nie od wielu lat, jak 

wspomniał przedmówca. Ostatni rok zakończył stratami netto, ale była to przejściowa 

sytuacja, dlatego wprowadzono tam program naprawczy. Pod koniec listopada na rachunku 

bieżącym szpital ten już wykazywał zysk. Uważa, że dyrektor tej jednostki jest osobą 
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odpowiednią do uczestnictwa w komisji konkursowej, ponieważ zna problemy z jakimi mierzą 

się obecnie szpitale.  

Radny Filip Żelazny nie uważa, że problemy szpitala w Gnieźnie były przejściowe. Z 

materiałów, które otrzymali Radni wynikało, że straty były w latach 2019-2022. Radny prosi, 

aby wybierać do składów komisji osoby, co do których jest poczucie, że są najlepszymi 

możliwymi osobami do tego zadania. W tym przypadku Radny takiego poczucia nie ma, biorąc 

pod uwagę dyskusje prowadzone na ostatnich posiedzeniach Komisji Zdrowia i 

Bezpieczeństwa Publicznego. 

Radny Marek Sowa zgadza się z przedmówca. Zapytał w kontekście słów, że ten rok ma być 

rokiem profilaktyki, czy jest szykowany nowy program w miejsce likwidowanego 40+? 

Członkini Zarządu Katarzyna Kretkowska odpowiedziała, że podkreśliła, że była w Senacie, a 

nie w Sejmie. Mówczyni chętnie przedstawi Radnym na Komisji lub Sesji jak ma wyglądać ten 

rok jako rok profilaktyki zdrowotnej. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska poprosiła, aby w kolejnym posiedzeniu Pani Członkini 

Zarządu taka informację przedstawiła Radnym. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 23, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 12. 

Uchwała nr IX/203/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/906/22 z dnia 26 września 2022 r. w 

sprawie utworzenia Młodzieżowego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego i nadania jego 

Statutu  

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/204/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań w zakresie uruchomienia połączeń 

kolejowych na odcinku Swarzędz - Pobiedziska oraz Swarzędz - Poznań-Krzesiny od 2025 r. 

Radny Michał Zieliński w związku z tym, że sprawa była omawiana na posiedzeniu Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji bezpośrednio przed Sesją, to poprosił o kilka słów komentarza i 

informacje jaka jest konkluzja z posiedzenia Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Radna Patrycja Przybylska poinformowała, że linia kolejowa nie jest 

przygotowana pod wnioskowaną inwestycję.  

Radny Michał Zieliński dopytał jaka jest rekomendacja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w tej 

sprawie. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska poinformowała, że wszyscy Radni byli za przyjęciem 

uchwały. 

Wicemarszałek Wojciech Jankowiak wyjaśnił, że sprawa dotyczy skargi jednego z 

dziennikarzy. Jest to osoba, która systematycznie przesyła do urzędu różnego rodzaju 

propozycje i rozwiązania. Gdy na jedno z nich otrzymał mało precyzyjną odpowiedź, to złożył 

skargę na Dyrektora Departamentu. Skargę należy odrzucić ponieważ jest ona 

pozamerytoryczna.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 1. 

Uchwała nr IX/205/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku 

pracy z radnym. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/206/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego. 

Radna Marta Dzikowska poprosiła o dopisanie do składu osobowego Komisji Edukacji i Nauki. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr IX/207/25 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 20. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w 

okresie pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości. 

 

Ad. 21. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Adam Bogrycewicz oraz Marek Sowa złożyli zapytanie w sprawie sprawności 

ogrzewania pociągów Kolei Wielkopolskich i POLREGIO. 

Radny Adam Bogrycewicz oraz Łukasz Grabowski złożyli interpelację dotyczącą ekspozycji na 

fasadzie budynku UMWW życzeń powodzenia Prezydentowi USA Donaldowi Trumpowi. 

Radny Adam Bogrycewicz złożył istne zapytanie w sprawie budowy obwodnicy Trzcianki (data 

wpływu wersji pisemnej: 3.02.2025 r.). 

Radny Adam Bogrycewicz złożył istne zapytanie w sprawie budowy obwodnicy Łobżenicy 

(data wpływu wersji pisemnej: 3.02.2025 r.). 

Radny Adam Bogrycewicz ustnie zapytał Marszałka Marka Woźniaka dlaczego nie spotkał się 

z Prezesem „Dzieje” Panem Tomaszem Łęckim w sprawie  roli samorządu województwa w 

działalności stowarzyszenia? 

Radny Adam Bogrycewicz ustnie zapytał o kwestię akcji charytatywnej Członka Zarządu Jacka 

Bogusławskiego, której przedmiotem jest weekend w Zamku w Rokosowie. Jakie są podstawy 

prawne, aby mienie województwa w taki sposób udostępniać? Czy pozostali Członkowie 

Zarządu oraz Sejmiku również mogą dysponować majątkiem województwa na tego typu 

akcjach uznanych za charytatywne? 

Radny Marek Sowa złożył zapytanie w sprawie przywrócenia funkcjonowania Oddziału 

Neurologicznego z Pododdziałem Udarowym w Wojewódzkim Szpitalu Wielospecjalistycznym 

im. dr. Jana Jonstona w Lesznie. 

Radny Marek Sowa złożył zapytanie dotyczące organizacji wspólnego koncertu Orkiestry 

Kameralnej Polskiego Radia „Amadeus” i Dziecięco- Młodzieżowej Orkiestry Dętej z Ponieca. 

Głos zabrał Radny Michał Zieliński, który odniósł się do wywiadu z Marszałkiem Markiem 

Woźniakiem, jaki ukazał się w styczniowym wydaniu Magazynu Samorządowego „Monitor 

Wielkopolski”. Mówca przypomniał, że Marszałek na początku kadencji zapowiadał, że 

sytuacja ogólnokrajowa nie będzie rzutować na sytuację i dyskusję w Sejmiku i nie będzie ona 

nas dzielić. Tymczasem z wywiadu można odnieść zupełnie inne wrażenie – Marszałek 

podejmuje tematy ogólnokrajowe, jednoznacznie opowiada się za Wiceprzewodniczącym 

Platformy Obywatelskiej. Magazyn – władkowany do lokalnych gazet – może spełniać formę 

reklamy wybiorczej, a tego raczej wszyscy wolelibyśmy uniknąć. Mówca zapowiedział że 

poruszy ten temat także na posiedzeniu Rady Programowej ”Monitora Wielkopolskiego”. Na 
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koniec zaapelował, aby w ciągu najbliższych miesięcy abstrahować od polityki ogólnokrajowej 

dla dobra Wielkopolski.  

Radny Filip Żelazny złożył interpelację W sprawie wyniku finansowego Międzynarodowych 

Targów Poznańskich sp. z o.o. za 2024 r. 

Radna Barbara Mroczkowska złożyła interpelację dotyczącą poprawy bezpieczeństwa 

drogowego. 

Radny Adam Bogrycewicz zwrócił uwagę, że sporo czasu poświęcamy na dyskusje dotyczące 

sytuacji w ochronie zdrowia w Wielkopolsce, ale w placówkach prowadzonych przez Samorząd 

Województwa Wielkopolskiego. Odniósł się do sytuacji Szpitala Powiatowego w Złotowie. 

Sytuacja ta się coraz bardziej pogarsza. Mówca przypomniał działania, jakie podjęto za czasów 

rządu Prawa i Sprawiedliwości. Obecnie otrzymywane informacje są niepokojące – np. ta, że 

nie została wznowiona działalność porodówki i ginekologii, co było zapowiedzią obecnego 

Posła na Sejm Henryka Szopińskiego. Wezwał Zarząd Województwa Wielkopolskiego oraz 

Radnych Pawła Owsiannego i Tomasz Wojtiuka do troski o sprawę Północnej Wielkopolski i 

pogarszającej się sytuacji szpitala w Złotowie. 

Radny Tomasz Wojtiuk odniósł się do słów przedmówcy i stwierdził, że niektóre ze stwierdzeń 

są nieprawdziwe. Przypomniał, że oddział ginekologiczno-położniczy szpitala w Złotowie został 

zawieszony przez koalicję Prawa i Sprawiedliwości i obecnie trudno jest to odbudować. W 

chwili obecnej został ogłoszony konkurs na dyrektora i zapewne wygra osoba, która będzie 

dbała o dobro szpitala. Zaapelował, aby skupić się na kwestiach merytorycznych, a nie 

medialnych.  

Radny Paweł Owsianny zgodził się z przedmówcą, iż od momentu rządu PiS w Powiecie 

Złotowskim oddział ginekologiczno-położniczy przestał istnieć. Obecnie Zarząd Powiatu stara 

się uruchomić w ramach oddziału chirurgii pododdział ginekologiczny i to jest priorytet dla 

tego szpitala.  

Radny Adam Bogrycewicz poprosił, aby odłożyć kwestię polityki i bronienia obecnej koalicji 

rządzącej i mówić o faktach. Jeśli w ramach całej modernizacji, zakupu nowego sprzętu itp. 

zawiesza się oddział po to, aby przeprowadzić różnego rodzaju prace usprawnieniowe, to jest 

to powód do dumy. Wyraził nadzieję, iż Radni z Powiatu Złotowskiego dołożą wszelkich starań, 

aby jak najszybciej ponownie uruchomić oddział ginekologiczno-położniczy.  

Marszałek Marek Woźniak odniósł się do wypowiedzi Radnych. Odpowiadając Radnemu 

Adamowi Bogrycewiczowi w sprawie ekspozycji na budynku Urzędu i życzeń dla Prezydenta 

Donalda Trumpa wyjaśnił, że takiej ekspozycji nie będzie. Obecnie jest ekspozycja o polskiej 

prezydencji w Unii Europejskiej i to jest przekaz kluczowy. Mówca odniósł się także do słów 

Elona Muska, które wypowiedział na wiecu niemieckiej partii AFD w sprawie przeszłych win 

Niemców. Wywołało to dużą reakcję wśród wszystkich którzy obserwują wypowiedzi 

amerykańskiej administracji – Marszałek nie widzi powodu, aby tę administrację szczególnie 

pokazywać na naszej elewacji jako przedmiot szczególnego uhonorowania. Odnosząc się do 

kwestii „Parku Dzieje” zapowiedział, że spotkanie się odbędzie i sprawa jest otwarta. Do 

https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---877
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---874


Miasta Gniezno przekazujemy 2 mln zł na inscenizację koronacji Bolesława Chrobrego, a 

najprawdopodobniej „Park Dzieje” weźmie udział w tym przetargu i ma duże szanse te środki 

pozyskać. Mówca nawiązał do wypowiedzi Radnego Michała Zielińskiego i podkreślił, że nadal 

stara się nie przemycać wątków polityki ogólnokrajowej do naszych obrad, w przeciwieństwie 

do Radnych z Klubu PiS. „Monitor Wielkopolski” nie jest biuletynem informacyjny urzędu – ma 

szersze ambicje i jest tam wiele wątków. Mówca zwrócił uwagę, że kampania wyborcza 

rozpoczęła się 15 stycznia, a ta wspomniana wypowiedź była przed tym terminem i nie ma 

charakteru kampanii wyborczej.  

Radny Michał Zieliński podziękował Panu Marszałkowi za jego wypowiedź – dzięki temu 

poznał zdanie Pana Marszałka co do linii, jaką może mieć „Monitor Wielkopolski” i jak Rada 

Programowa może podchodzić do treści, które będą się tam ukazywać.  

 

Ad 22.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

Tatiana Sokołowska zamknęła IX Sesję Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII kadencji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządzili: 

Patryk Szczechowiak 

Małgorzata Ziarnek  

 



Co może zrobić 
jeden człowiek …



Dom Stasziców, rys. N. Orda, litografia 1880



S. Staszic, Krótki rys życia mego, 
rękopis, kopia XIX w. 



Tablica ku czci Staszica ufundowana  w 1876 r. przez PTPN



Paryż, College de France, ok. 1810



Przyrodnicy francuscy Louis Jean Marie Daubenton i Georges Leclerc Buffon



Andrzej Zamoyski z dziećmi i Konstancja z Czartoryskich Zamoyska



Uwagi nad życiem Jana Zamoyskiego, 1787

edukacja
prawodawstwo
władza wykonawcza
władza sądownicza
wolne obieranie królów
niezgoda wewnętrzna
kupiectwo
wojsko
podatek
sposób ratowania Polski od podziału



Przestrogi dla Polski, 1790

prawa natury
prawa człowieka
prawa narodów
prawa polityczne
rolnictwo
własność
starostwa
dobra szlacheckie
dobra duchowne
dobra chłopskie
miasta
Żydzi



Feliks Jasiński, Konstytucja 3 Maja według Jana Matejki, akwaforta 1891



„[Tatry] góry od wszystkich dotąd przebytych ogromniejsze, całe białe, całe lodem            
i śniegiem zawsze okryte. Przeszło dziesięć mil ich łańcuch na długość zabiera. 
Wszystkie wierchy […] zuchwało, bo prostym strzałem biją swoje ostrze w niebo. 
Taki jest widok całych Tatr”.

St. Staszic, O ziemiorodztwie Karpatów…, 1815



Góral w Tatrach, miedzioryt, ok.1815



Wielki Rybi Staw (ob. Morskie Oko) w Tatrach, akwatinta, ok. 1828



Krywań i Łomnica w Tatrach



Aggtelek – kompleks jaskiń 
pod górą Baradlo



S. Staszic, Arkusz A mapy geologicznej Polski i krajów sąsiednich, miedzioryt, ok. 1815



Biskup Jan Albertrandy – pierwszy 
prezes Towarzystwa Przyjaciół Nauk, 
drzeworyt, ok. 1860



Medal wybity na cześć króla saskiego Fryderyka Augusta, srebro 1808



„Ocalić i udoskonalić ojczystą mowę, zachować i udokładnić narodu historię, 
poznać rodowitą ziemię i wszelkie jej płody; dla tych dobycia, używania 
potrzebne rozkrzewiać umiejętności i sztuki jest głównym zamiarem 
Królewskiego Towarzystwa Przyjaciół Nauk.”

St. Staszic, 1814 

Domy na Kanoniach – pierwsza siedziba Towarzystwa Przyjaciół Nauk



Prospekt historii narodu



Pałac Staszica w Warszawie, drzeworyt, ok. 1860



Pomnik Kopernika w Warszawie i jego autor duński rzeźbiarz Berthel Thorwaldsen



Wejście Francuzów do 
Warszawy 28 XI 1806, 
akwaforta, po 1806



O statystyce Polski. Krótki rzut wiadomości potrzebny tym, którzy ten kraj chcą 
oswobodzić i tym, którzy chcą w nim rządzić, Warszawa 1807

rozległość polskiej ziemi

rzeki spławne w Polsce

ile zboża wychodzi z Polski

w jakim stanie miasta

jaka ludność całej Polski

jak wiele Polska wystawić i utrzymać teraz może wojska

jakie podatki teraz Polska składać może

„Waleczny Narodzie! Przestrzegam, użytkuj z czasu.”



Pałac Krasińskich w Warszawie – siedziba Rady Stanu Księstwa Warszawskiego



„Uczniowie! Uważajcie: ci którzy nadawać wam 
będą umiejętności, jak ratować macie cierpiącą 
ludzkość, dają wam przykład, jak każdy Polak 
powinien służyć krajowi w potrzebie. Jest to 
pierwsza, którą wam ci zacni nauczyciele dali 
naukę. Nie zapomnijcie jej nigdy!”

S. Staszic, Mowa na uroczystej inauguracji 
Szkoły Lekarskiej 17 VI 1810



Dyplom lekarski Filipa 
Jakuba Mikulińskiego, 
31 XII 1813



Stanisław Kostka Potocki prezes Izby Edukacyjnej i Staszica obrona funduszu edukacyjnego, 1812



Pałac Kazimierzowski czyli Liceum Warszawskie w 1824 roku, litografia, 1855–1860 



Nadanie dyplomu przez 
cesarza i króla Aleksandra I 
ustanowienia Uniwersytetu 
Warszawskiego, miedzioryt 
wg obrazu A. Brodowskiego, 
1831



Stypendyści Staszica: Antoni Brodowski, Jan Feliks Piwarski i Michał Szubert



Dyrektor Instytutu Głuchoniemych Jakub Falkowski 
i egzamin publiczny w szkole



Szkoła Prawa 1808

Szkoła Lekarska 1809

Akademia Górnicza 1816

Królewski Uniwersytet Warszawski 1816

Szkoła Agronomiczna 1816

Szkoła Budownictwa i Miernictwa 1817

Szkoła Inżynierii Cywilnej Dróg i Mostów 1823

Szkoła Weterynarii Praktycznej 1824

Szkoła Przygotowawcza do Instytutu Politechnicznego 1826



Minister spraw wewnętrznych i policji Tadeusz Mostowski i siedziba ministerstwa



Pałac biskupi 
w Kielcach – siedziba 
Dyrekcji Górniczej 
i Szkoły Akademiczno 
Górniczej





„Krajowego górnictwa zamiarem być powinno, aby te ziemiopłody, jakie się we wnętrznościach 
ziemi znajdują, a z których wyroby zza granicy do kraju sprowadzić potrzeba i znaczne pieniądze 
wywozić, mogły być w kraju wydobyte, w kraju na wszelkie potrzebne narzędzia i sprzęty 
przerabiane”.

St. Staszic, [Mowa w Radzie Stanu], po 1816



„Powiem, jakim człowiek człowieka 
sposobem ujarzmia i jak ludzki ród 
znowu swe prawa odzyska”.



Ryciny do poematu S. Staszica „Ród ludzki”



„Moc twórcza nie zmieni

się, nie ustąpi; ona

koniecznie swoje

przeznaczenie w rodzie

ludzkim dopełni, […]

zrzeszenie Europy ludów

uiści”.

St. Staszic, Ród ludzki, 1819-1820



„Dobra moje dziedziczne – miasto Hrubieszów i wszystkie należności: 
wsie, karczmy, młyny, stawy, lasy, folwarki, zgoła wszystko co tę włość 
hrubieszowską składa i jest moją prawą własnością, przeznaczam na 
uszczęśliwienie mieszkańców tej włości, uwalniając ich od wszelkiej 
powinności, nadając im grunta dziedzictwem, pod warunkiem 
zawarcia między sobą Towarzystwa Rolniczego dla wspólnego 
ratowania się w nieszczęściach”.

St. Staszic, Testament





S. Staszic, Załącznik A do testamentu – spisanie 
kapitałów lokowanych hipotecznie i pieniędzy 
znajdujących się w gotowiźnie 10 VIII 1823

Dukat holenderski, złoto, 1815



Grób Staszica przy kościele kamedułów na Bielanach



„W pracach nad szczęściem kraju i ziomków oświatą
Umysł mu krzepił Zeno, sercem władał Plato,
Lecz jak się wznieść nad obu, szukał wzoru w niebie,
I zdołał więcej kochać ludzi niźli siebie.”
Kajetan Koźmian, 1826

Portret Staszica, litografia, 1821



Szczęśliwy ten naród, który

w przełomowych epokach

swego życia ma wśród

siebie umysły silne i jasne,

które są nie tylko sterem

dla swego pokolenia, lecz

i pochodnią dla następnych.

K. Bogdanowicz, 1926


